
 
 

 

 

 

LATVIJAS REPUBLIKA 
VALKAS NOVADA PAŠVALDĪBA 

Reģ.Nr.90009114839, Semināra iela 9, Valka, Valkas novads, LV-4701, 

 tālr.64722238, e-pasts: novads@valka.lv, www.valka.lv  

 

ATTĪSTĪBAS LIETU KOMITEJAS 
 

SĒDES PROTOKOLS 

Valkā 

 
2024.gada 19.februārī               Nr.1 
 
Sēde sasaukta pulksten 10:00 

Sēde atklāta pulksten 10:00 

Sēdes norises vieta: Valkas novada pašvaldības ēkā, Beverīnas ielā 3, 2.stāva zālē. 

Tiek veikts komitejas sēdes audioieraksts. 

 

Sēdi vada:   Vilmārs Vesingi – Attīstības lietu komitejas priekšsēdētājs 
 
Sēdi protokolē: Ilva Asejeva – Pašvaldības administrācijas izpildsekretāre 

 
Sēdē piedalās:  
deputāti:  Agnis Birkavs – Attīstības lietu komitejas loceklis  

Viesturs Zariņš – Attīstības lietu komitejas loceklis  

Gita Avote – Attīstības lietu komitejas locekle 

Unda Ozoliņa – Attīstības lietu komitejas locekle 

 
Sēdē nepiedalās: Agris Krastiņš – Attīstības lietu komitejas loceklis – atrodas pamatdarba 

komandējumā 
Kristaps Sula – Attīstības lietu komitejas priekšsēdētāja vietnieks 
 

Sēdē piedalās:  Guntis Albergs – pašvaldības domes deputāts (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 
Aigars Roga – pašvaldības domes deputāts (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 

Vents Armands Krauklis – pašvaldības domes deputāts (piedalās attālināti ZOOM 

video tiešsaistes platformā) 

 
Sēdē piedalās Valkas novada pašvaldības darbinieki: 

   Valdis Šaicāns – Izpilddirektors 

Inguna Medne – Izpilddirektora palīdze (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 

platformā) 
Viktors Bavins – Pilsētas teritorijas apsaimniekošanas nodaļas vadītājs 

Ieva Bērziņa – Juridiskās nodaļas vadītāja 
Ilze Grandava – Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītāja (piedalās attālināti 

ZOOM video tiešsaistes platformā) 

Ivo leitis – Sabiedrisko attiecību speciālists (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 

platformā) 

Dace Pūce – Elektronisko plašsaziņas līdzekļu speciāliste (piedalās attālināti ZOOM 

video tiešsaistes platformā) 

Toms Simtiņš – Attīstības, projektu un tūrisma nodaļas vadītājs 
Gunta Smane – Attīstības, projektu un tūrisma nodaļas vadītāja vietniece 
Zane Sīmane – Projektu vadītāja 
Inga Aleksejeva – Projektu vadītāja 
Lāsma Engere – Juridiskās nodaļas vadītāja vietniece zemes pārvaldības 
jautājumos (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes platformā) 

Madara Birča – Vides un reklāmas dizaina speciāliste (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 
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Jānis Vindēls – Nekustamo īpašumu speciālists (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 

Andra Everte – Pašvaldības sekretāre (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 

platformā) 

Pēteris Pētersons – Ērģemes un Kārķu pagastu pārvaldes vadītājs (piedalās 

attālināti ZOOM video tiešsaistes platformā) 

Vilnis Vilguts – Vecākais datorsistēmu un datortīklu administrators 
 

Darba kārtība: 
1. Par investīciju objekta “Ražošanas ēka un teritorija “Spundenieki” mārketinga aktivitātēm 

2. Par “Grantu programmas “Attīsti uzņēmējdarbību Valkas novadā!”” nolikuma apstiprināšanu 

Informatīvie jautājumi 

3. Par Ērģemes viduslaiku pils mūru konservācijas/restaurācijas darbiem 

4. Par Iedzīvotāju padomju nolikumu 

 
V.Vesingi aicina balsot par darba kartību. 

Deputāti, atklāti un vārdiski balsojot, PAR – 5 deputāti (V.Vesingi, G.Avote, A.Birkavs, V.Zariņš, 
U.Ozoliņa), PRET – nav, ATTURAS – nav, apstiprina Valkas novada pašvaldības Attīstības lietu komitejas 
sēdes Nr.1 darba kārtību. 
 

 
1.§ 

Par investīciju objekta “Ražošanas ēka un teritorija “Spundenieki”” mārketinga aktivitātēm 

_______________________________________________________ 
(V.Šaicāns)  

 
Ziņo, izklāstot paveikto, V.Šaicāns. 
Debatē: U.Ozoliņa, A.Roga, V.A.Krauklis, V.Zariņš, V.Vesingi. 
V.Šaicāns informē, kam ir nosūtīts sagatavotais materiāls par ražošanas ēku un norāda, ka rezultāta nav. 
U.Ozoliņa ierosina tulkot šo informāciju angļu valodā un nosūtīt Igaunijas uzņēmējiem.  
V.Vesingi izklāsta savu pieredzi ar Igaunijas uzņēmējiem un ierosina meklēt specifiskus uzņēmumus, kam 
varētu interesēt šis objekts. 
V.Šaicāns papildina, ka šī objekta negatīvais tēls, kas ir publiskajā telpā, traucē šim piedāvājumam, kā arī 
objekta specifiskie noteikumi nepiesaista uzņēmējus. 
A.Roga ierosina uzrunāt Igaunijas puses uzņēmējus individuāli. 
V.Vesingi ierosina šādu informāciju par uzņēmumiem apkopot un nosūtīt izpilddirektora palīgam, kura tālāk 
izsūtītu informāciju adresātiem. 
V.A.Krauklis izsakās, ka ir piedāvājis daudziem un piekrīt, ka lielākais šķērslis ir prasītais darba vietu skaits. 
Kā vēl vienu kanālu informācijas izplatīšanai nosauc Attīstības aģentūras pārstāvjus ārzemēs, kuriem 
Attīstības, projektu un tūrisma nodaļa varētu katram atsevišķi nosūtīt informāciju īpaši fokusējoties uz 
Skandināviju. Piekrīt, ka vajag informāciju arī igauniski, jo vidējā un vecākā gada gājuma uzņēmēji neprot 
angļu valodu. Piedāvā nosūtīt deputātam zināmajiem uzņēmējiem, ja informācija tiks sagatavota igauņu 
valodā. Vēl viens kanāls ir uzņēmēju klubi. V.Vesingi jautā, vai V.A.Krauklis var nodot informāciju 
izpilddirektora palīgam. 
U.Ozoliņa aicina šo informāciju paust Valkas-Valgas sanāksmē un aicināt uz sadarbību, kā arī rosināt 
padalīties ar kontaktiem. Turpinot jautā, vai mēs paši varam kaut ko darīt, lai uzlabotu šī objekta tēlu. 
U.Ozoliņa rosina sabiedrisko attiecību speciālistam papildus sniegt informāciju par objektu, skaidrojot, ka 
esošais kriminālprocess neietekmē objekta iznomāšanu utt., kā arī tiešsaistes sociālajā tīklā Facebook 
nopirkt reklāmas vietu, lai pēc iespējas vairāk “uzpeldētu” sagatavotais reklāmas rullītis par 
“Spundeniekiem”. 
V.Zariņš ierosina nomainīt šai vietai nosaukumu. Notiek diskusija, kuras rezultātā šī ideja netiek atbalstīta. 
P.Pētersons ierosina šajā objektā rīkot Valkas un Valgas novadu uzņēmēju pasākumu. 
G.Smane izsakās, ka Valgā ir uzņēmējdarbības speciālists, kuram varētu šādu informāciju nosūtīt, atbalsta 
P.Pētersona ideju. U.Ozoliņa norāda, ka būtiski būtu pieaicināt presi.  
V.Vesingi aicina P.Pētersonu uzņemties šāda pasākuma organizēšanu, kā arī izpilddirektors izsakās, ka 
noteikti kopā ar Attīstības, projektu un tūrisma nodaļu kopīgiem spēkiem šo izdarīs. Kā atbildīgais būs pats 
izpilddirektors, tehnisko pusi varētu nodrošināt P.Pētersons, kā arī aicinās deputātus V.Vesingi, U.Ozoliņu, 
V.A.Kraukli, V.Zariņu un nodaļas vadītāju T.Simtiņu palīdzēt veidot saturu. 
P.Pētersons ierosina izvietot baneri pie ceļa malas. 
Attīstības lietu komiteja nolemj uzdot izpilddirektoram nosūtīt informāciju Latvijas investīciju aģentūras 
pārstāvniecībām ārzemēs, tulkot materiālus par objektu “Spundenieki” igauņu valodā un nosūtīt tos 
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Igaunijas uzņēmējiem, organizēt maksas reklāmu tiešsaistes sociālajā tīkla Facebook kontā un konceptuāli 
atbalstīt uzņēmēju pasākuma rīkošanu ražošanas ēkā “Spundenieki”. 
 
 

2.§ 
Par “Grantu programmas “Attīsti uzņēmējdarbību Valkas novadā!”” nolikuma apstiprināšanu 

_______________________________________________________ 
(T.Simtiņš)  

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projektu (pielikumā) saturu, T.Simtiņš. 
Debatē: U.Ozoliņa, V.Zariņš, V.Vesingi. 
U.Ozoliņa ierosina mainīt datumu Grantu programmas ieviešanai, kas varētu būt 6 mēneši, bet ne ilgāk kā 
līdz gada beigām. 
Notiek diskusija par atsevišķiem punktiem. 
V.Vesingi ierosina izvirzīt komisijas locekļus un līdz domes sēdi noskaidrot vai personas piekrīt. 
V.Vesingi ierosina izvirzīt T.Simtiņu, V.Vesingi un domes priekšsēdētāju vai vietnieku no pašvaldības 
puses.  
U.Ozoliņa aicina uzrunāt biznesa inkubatora pārstāvi, aicina uzrunāt I.Šteinu, bet ja nepiekrīt, tad rezervēt 
citu personu. 
V.Vesingi aicina balsot, jautājumu virzot izskatīšanai domes sēdē. 

Pamatojoties uz minēto un Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti un vārdiski balsojot deputātiem: PAR 
– 5 deputāti (V.Vesingi, G.Avote, A.Birkavs, V.Zariņš, U.Ozoliņa), PRET –  nav, ATTURAS – nav, 
Attīstības lietu komiteja  
N O L E M J : 
1. Apstiprināt “Grantu programmas “Attīsti uzņēmējdarbību Valkas novadā!”” nolikumu (pielikumā). 
2. Apstiprināt Grantu vērtēšanas komisiju šādā sastāvā: 

2.1. __T.Simtiņš_______; 
2.2. ___G.Avote______; 
2.3. ___V.Vesingi______; 
2.4. ____I.Šteins_____; 
2.5. ______Biznesa inkubatora pārstāvis___. 

3. Par lēmuma izpildi atbild Attīstības, projektu un tūrisma nodaļas vadītājs. 
4. Lēmuma izpildi kontrolē Valkas novada pašvaldības izpilddirektors. 
5. Lēmums stājas spēkā tā pieņemšanas brīdī. 

 
Informatīvie jautājumi 

 
3. “Par Ērģemes viduslaiku pils mūru konservācijas/restaurācijas darbiem” 

Ziņo G.Smane, informējot par pagājušajā gadā iesniegto projektu. Informē, ka vēl nav izsludināts jaunais 
uzsaukums, bet aicina atbalstīt tā iesniegšanu šogad. 
P.Pētersons izklāsta, kuru mūra daļu varētu iesniegt projekta pieteikumam.  
G.Smane ierosina iesniegt uz Ziemeļtorņa restaurācijas projektu, kas jau iepriekš ir ticis uzsākts. 
Attīstības lietu komiteja uzdod P.Pētersonam izrunāt ar J.Biezo par situāciju pilsdrupās un atgriezties pēc 
mēneša pie šī jautājuma. 
 
 

4. “Par iedzīvotāju padomju nolikumu” 

Ziņo V.Vesingi par iedzīvotāju padomju veidošanas būtību. 

V.Šaicāns informē par to, ko nosaka Pašvaldību likums saistībā ar iedzīvotāju padomēm un uzskata, ka šai 
iniciatīvai jānāk no pašu iedzīvotāju puses, un atgādina, ka šādai padomei šī gada budžetā nav paredzēti 
līdzekļi. Nosauc kādi izdevumi veidosies, bet vienīgais, ko pašvaldība var šogad izdarīt – izstrādāt nolikumu.  
V.Vesingi piekrīt V.Šaicānam, jo arī uzskata, ka par līdzdalības budžetu šajā gadā nevaram runāt, bet tikai 
izstrādāt nolikumu. V.Vesingi informē par veikto pētījumu par šādu padomju izveidošanu Latvijas 
pašvaldībās, papildina ar informāciju, ko noteiktu nolikums. 
V.A.Krauklis uzskata, ka šajās padomēs nevajadzētu iesaistīt iestāžu vadītājus. 
V.Vesingi aicina izteikt viedokli, vai pašvaldībai šāds nolikums vajadzīgs, vai tam būs jēga. 
T.Simtiņš izsakās, ka nolikumā vajadzētu noteikt cik pašvaldības darbinieki varētu tajā būt, jo pretējā 
gadījumā pazudīs tā būtība. 
G.Smane aicina nelikt ierobežojumus uz pašvaldības darbiniekiem, jo laukos aktīvie cilvēki ir saistīti ar 
pašvaldību. 
U.Ozoliņa uzskata, ka šādas padomes ir atbalstāmas, bet lielākais risks ir tas, ka tiks izveidots nolikums 
un tā tas arī paliks. Izklāsta Talsu novada pašvaldības pieredzi. Aktuāls jautājums būtu, kā saglabāt 
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iedzīvotājus visā novada teritorijā un, lai pašvaldība ar savām darbībām to neierobežotu. Izsaka 
priekšlikumu par plānotām reformām runāt Attīstības lietu komitejā vai veidot darba grupas. 
 
V.Vesingi iziet no sēžu zāles pulksten 11:40, atgriežas 11:41. 
 
G.Avote informē par to, kas domāts ar vārdu savienojumu “maza kompakta pašvaldība”. 
Notiek diskusija par Zvārtavas ceļu. 
U.Ozoliņa ierosina komitejā runāt par lielām strukturālām izmaiņām un domāt, kā saglabāt novadā 
iedzīvotājus. 
V.Šaicāns ierosina sākt ar pagastu iedzīvotāju aptauju, proti, vai vispār būs tādi aktīvie iedzīvotāji, kas 
gatavi iesaistīties padomēs. Notiek diskusija. 
V.Šaicāns ierosina izstrādāt nolikumu kopā ar Juridisko nodaļu un nākošā gada budžetā paredzēt līdzekļus 
šādai aktivitātei un paralēli veikt pagastos aptauju. 
V.Vesingi aicina noskaidrot iedzīvotāju viedokli par šo iniciatīvu, ņemot vērā, ka notiks iedzīvotāju sapulces 
katrā pagastā, kā arī deputātiem iegūt informāciju no savām interešu grupām, un pēc mēneša atgriezties 
pie šī jautājuma, kad būs zināmi viedokļi. Vēlāk varētu uzsākt darboties darba grupa, kas izstrādātu 
nolikumu. 
U.Ozoliņa ierosina uzsākt darbu nekavējoties, norādot, ja vēlamies iesaistīt iedzīvotājus, varam ņemt vērā 
iedzīvotāju viedokli, izstrādājot šo nolikumu. 
V.Vesingi, rezumējot diskusijas, ierosina, ka katrs varētu izskatīt jau esošos nolikumus un iesniegt idejas 
un ierosinājumus, kas būtu šo iedzīvotāju padomju kompetence un funkcijas. 
U.Ozoliņa ierosina V.Vesingi sagatavot vienu uzmetumu, kurā visi citi varētu likt klāt savas idejas. 
V.Vesingi papildu aicina katram izmantot savas iespējas, runāt ar iedzīvotājiem, iegūt informāciju vai šādas 
padomes ir aktuālas iedzīvotāju vidū.. 
 
Sēde slēgta pulksten 12:10 
 
 
Sēdes vadītājs        Vilmārs Vesingi 
 
 
Protokolēja        Ilva Asejeva 
 
 
       
 


